

Department of External Affairs



Canada

Ministère des Affaires extérieures

UNCLASSIFIED

OTTAWA, January 27, 1989

CIRCULAR DOCUMENT

ADMIN. NO. 2/89 (ADA)

GUIDELINES FOR LAYOFF PROCEDURES
FOR THE WORK FORCE ADJUSTMENT
PROGRAM

The Department's policy on Work Force Adjustment was outlined in Circular Document Admin. No. 43/85(ACB) of November 15, 1985. To date, the Department has been relatively successful in dealing with this issue and wishes to assure its employees of the continuing efforts in this regard.

To help further reassure employees and convey the Department's strong commitment to helping those who have been affected, the Department has adopted guidelines which provide that, effective immediately, until March 31, 1990, all departmental employees who are affected by the Work Force Adjustment Program will be guaranteed one reasonable job offer in the public service prior to any layoff.

The guidelines, however, will only be effective and accomplish the objective of downsizing with no

FOR INFORMATION

TO: Heads of Mission
Deputy Ministers
Assistant Deputy Ministers
Directors General
Directors

SANS COTE

OTTAWA, le 27 janvier 1989

CIRCULAIRE ADMINISTRATIVE

N° 2/89 (ADA)

LIGNES DIRECTRICES SUR LES MISES EN
DISPONIBILITÉ - PROGRAMME DE
RÉAMÉNAGEMENT DES EFFECTIFS

La politique du Ministère concernant le réaménagement des effectifs fut exposée dans la Circulaire administrative N° 43/85 (ACB) du 15 novembre 1985. À ce jour, le Ministère a dans une bonne mesure réussi à faire face à l'exercice de réaménagement et il souhaite assurer ses employés qu'il ne ménagera pas ses efforts à cet égard.

Afin de mieux rassurer les employés et faire part de son ferme engagement d'aider ceux qui ont été touchés, le Ministère a adopté certaines lignes directrices qui feront en sorte que, à partir de maintenant et jusqu'au 31 mars 1990, tous ses employés touchés par le programme de réaménagement des effectifs se verront présenter une offre d'emploi raisonnable dans la Fonction publique avant que ne soit entamée la procédure de mise en disponibilité.

Les lignes directrices ne sauraient toutefois être efficaces et permettre la réalisation de

À TITRE D'INFORMATION

Aux: Chefs de mission
Sous-ministres
Sous-ministres adjoints
Directeurs généraux
Directeurs